
Noteringar från Östersjökommitténs möte den 17 maj 2024      sid 1 (2) 
Deltagare: Wanja, Ami, P-O, Dan och Sven 

Anmäld frånvaro; Pernilla, Louise, Affi, Guje och Kerstin 

 

1. Sven hälsade välkommen och åtog sig att föra protokoll 

 

2. Godkändes förslaget till agenda samt lades föregående mötes protokoll till 

handlingarna.  

Konstaterades att vi nu är anmälda till ”Allt på sjön” den 30, 31 aug och 1 sept i 

Gustavsbergs hamn och att vi har inköpt ett tält. Uppdrogs åt Wanja att införskaffa en 

bård med text ”Värmdö Skärgårds Rotaryklubb” (ev med alla stora bokstäver). 

Måtten bör vara max 300x30cm, dvs längden på en tältsida samt bredden på 

kanten/borden. Ett alternativ kan vara att klistra bokstäver på kanten/borden, men det 

får bli ett reservalternativ. 

 

3.  Diskuterades eventet vid Hemmesta Sjöäng den 14 april. Positivt, även om vädret 

var emot oss. Många besökare, 33 familjer besvarade barnquizet och 30 böcker sålde 

vi - på tre timmar! 

 

4. . Vid bildandemötet den 16 april utlovade inkommande guvernören ett budgetmöte 

innan nya distriktets budget fastställs. Vid det mötet kommer distriktets 

Östersjökommitté att argumentera för en budget på 30 000:- för verksamheten under 

det kommande året. 

 

5. BASRAN kommer att diskutera upplägg av framtida webbinarier. De är alltför 

långa för att locka en bredare publik. De i kommittén som inte anmält sig till 

BASRAN bör göra detta via länken <basran.eu>. 

Det kommande Zoommötet för att orientera Östersjöambassadörerna om 

utbildningspaketet för högstadiet och gymnasiet sker den 20 maj kl 1530-1630. 

Michaela Lundell från Östersjöcentrum (ansvarig för ärendet) inleder och Jan Somp 

(från Trosa RK) berättar om deras framgångsrika utbildningsprojekt. Dan försöker 

spela in mötet. 

 

Guje och Sven har flera klubbar på besökslistan för att orientera om ”Rädda 

Östersjön-projektet”. Närmast i tiden är det klubbarna på Lidingö: 

 

Ami berättade om arbetet med att få en ”virtuell ambassad för Östersjön” i samarbete 

med Pella Thiel. Det ser ut att finnas en möjlighet. 

 

6. Vattentestväskan. Louise redovisade läget i ett mail enligt följande; - Refill till 

Lemshaga. - En ny väska och refill är beställd till klubben (betalas av det District 

Grant som klubben fått för utbildning av Östersjöambassadörer), - Hemmestaskolan 

tillfrågad om vårens aktivitet (utan svar), - på Brunn tar de prover i dagarna (enligt 

Jenni på kommunen). - Jenni verkar ha ordnat möjligheten att registrera mätningar på 

kommunens hemsida. 



Ami och Wanja kommer att pröva den nya väskan ”i fält” för att få erfarenheter. Sid 2 

 

7. Fyra medlemmar är anmälda till  skräpplockningen den 19 maj i Långbroviken.  

Det räcker för att ”hålla grytan kokande”. 

 

8. Våtmarker. 

Positiva erfarenheter från besöket av Martin Olgemar den 26 april! 

Nu är arbetet igång med att få igång våtmarker på Värmdö. Sven har  kontakt med 

Jacob Wallenberg (Morträsket), Ingrid med Helena Wallenberg (Lemshaga) och 

kontakt med Fortverket angående Myttinge är på gång.  

Gustav Almquist på Länsstyrelsen har Ami kontakt med. 

 

9. Böcker inför ”Allt på sjön” 

”50 sätt att rädda Östersjön” finns i totalt 49 ex. vilket räcker. 

”Havet är min bästa kompis” har vi bara  26 sex av. Beslöts att Sven inköper 100 ex 

till.  
  
10. Förslag på nya ”Östersjöföredrag” till våra Rotarymöten (inför hösten!) 

- Lantbruk och gödning (Ami). Ev kan Per-Ola  ordna föreläsare via LRF? Ev kan 

www.greppa.nu, som jobbar med åtgärder för minskad gödning bidra? 

- Yvonne Blombäck som arbetat med gäddutsättning, nationalparker mm kontaktas av 

P-O och beslut om lämplig fredag tas. Sven informeras. 

- Eva Thörnelöf är ordförande i Sportfiskarna och med i WWF.s styrelse. Ami, Guje 

och Sven har haft ett möte med henne i Nynäshamn. Ami har kontakt och undersöker 

om ev. föredrag. 

Minst två av dessa tre föredrag bör inrymmas under hösten.  

 

Övriga möjliga framtida föredrag; 

-Isabella Lövin med boken ”Tyst hav”. Bor på Värmdö och föreläste på BASRANS 

webbinarium.  

- Victor på Sportfiskarna 

- Cecilia Wibjörn från Skärgårdsstiftelsen 

- Pella Thiel om Östersjöns juridiska status 

- Ordf i lokala Naturskyddsföreningen (dotter till den tidigare medlemmen Karin 

Nordblom). Guje undersöker.  
  
11.  Inga övriga frågor 

 

12. Vi missade att bestämma nästa möte. Det blir efter sommaren, förslag 30 aug alt. 

6 sept. 

 

13. Mötet avslutades. 

 

Vid protokollet, 

Sven 

http://www.greppa.nu/

